



---

## Taponen and Patterson unbeaten

20.04.2019

---



At the end of a sunny day on Saturday in Angerville devoted to the Qualification Heats which were marked by thrilling races, Dexter Patterson and Tuuka Taponen are in the best positions in OK and in Junior respectively before the last Heats remaining to run on Sunday morning.

Saturday was bathed by clear sunshine, even though a constant wind attenuated the feeling of heat. In Angerville, the first Competition of the 2019 FIA Karting European Championship - OK & Junior has kept its promises regarding the intensity of the clashes during the 24 Qualifying Heats contested. In absolute terms, the performance gaps remained very tight, with the racing punctuated by twists with sometimes heavy consequences. The first corners after the start were the scene of several skirmishes, the unhooked front fairings generating the inevitable penalties while some mechanical problems have had their effect on the positions in the evening. The Qualifying Heats will continue again on Sunday morning with six on the programme, one per driver, before the definitive list of 34 Drivers qualified for the Finals is revealed in each of the two categories.

### Patterson dominates without interruption in OK

The poleman Pedro Hiltbrand (ESP) was delayed by a mechanical failure and Dexter Patterson (GBR) continued his impressive run at the front of the Qualifying Heats with four wins. Juho Valtanen (FIN), Taylor Barnard (GBR) and Gabriele Mini' (ITA) remained formidable opponents, keeping the same order as in Qualifying Practice in the wake of the leader. Dilano Van T'Hoff (NLD) was rewarded for his efforts in regaining a good dozen places, ahead of Kas Haverkort (NLD) who kept himself in a good position, then strong performances that moved them up the rankings from Sebastian Ögaard (DNK), Alessandro Irlando (ITA) and Kirill Smal (RUS). Matias Salonen (FIN) also gained a lot of places.

### Taponen faultless in Junior

Ranked 4th in Qualifying, Finland's Tuuka Taponen was indisputably the hero of the day in OK-Junior with a perfect score of four wins over Jamie Day (ARE) and Thomas Ten Brinke (NLD), who have two wins each. Not far from them, James Wharton (AUS), Ugo Ugochukwu (USA) and Tymoteusz Kucharczyk (POL), all three winners of a Heat, completed the list of highest ranked. Conrad Laursen (NLD) and Josep Maria Marti Sobrepera (ESP) were among the drivers in the top 10 since Qualifying, while the poleman Macéo Capietto (FRA) and the 3rd-placed Alex Dunne (IRL) dropped back. Andrea Kimi Antonelli had not recovered as much as he could have hoped, and Laurens Van Hoepen (NLD) aggravated his situation, but Rafael Chaves Camara (BRA) managed to reduce the handicap of his missed Qualifying. Timetable for Sunday, 21st April 10:30 - 12:25: Qualifying Heats 13:20 - 14:20: OK Final 14:20 - 15:40: Junior Final

Angerville Competition can be followed on the official FIA Karting Championship app for iOS and Android mobile devices and on the website [www.cikfia.com](http://www.cikfia.com).

\*\*\*\*\*

## Taponen et Patterson invaincus

**Au terme d'une journée ensoleillée de samedi à Angerville consacrée aux Manches de Qualification marquée par des Courses palpitantes, Dexter Patterson et Tuuka Taponen occupent respectivement les meilleures positions en OK et en Junior avant les dernières Manches restant à courir dimanche matin.**

La journée de samedi a été baignée par un franc soleil, même si un vent constant a atténué le ressenti de chaleur. A Angerville, la première Compétition du Championnat d'Europe FIA Karting – OK & Junior 2019 a tenu ses promesses en ce qui concerne l'intensité des affrontements au cours des 24 Manches Qualificatives disputées. Dans l'absolu, les écarts de performance sont restés très serrés, le déroulement de Courses se chargeant de ponctuer les classements par des rebondissements parfois lourds de conséquences. Les premiers virages suivant le départ ont été le théâtre de plusieurs accrochages, les carénages avant décrochés ont engendré d'inévitables pénalités et quelques soucis mécaniques ont achevé de figer les positions en soirée. Les Phases Qualificatives se poursuivront encore dimanche matin avec six Manches au programme, une par Pilote, avant de connaître la liste définitive des 34 qualifiés pour chacune des Finales de chacune des deux catégories.

### Patterson domine sans partage en OK

Le poleman Pedro Hiltbrand (ESP) était retardé par un abandon d'origine mécanique et Dexter Patterson (GBR) pouvait poursuivre son impressionnant parcours en tête des Manches Qualificatives en remportant quatre victoires. Juho Valtanen (FIN), Taylor Barnard (GBR) et Gabriele Mini' (ITA) restaient des adversaires redoutables en conservant le même ordre que lors des Essais Qualificatifs dans le sillage du leader. Dilano Van T'Hoff (NLD) était récompensé de ses efforts en regagnant une bonne douzaine de places, devant Kas Haverkort (NLD) qui se maintenait en bonne position, puis des bons performers qui remontaient au classement, Sebastian Ögaard (DNK), Alessandro Irlando (ITA) et Kirill Smal (RUS). Matias Salonen (FIN) reprenait également de nombreuses places.

### Sans-fautes de Taponen en Junior

Classé 4e des Essais, le Finlandais Tuuka Taponen était indiscutablement le héros du jour en OK-Junior avec un score parfait de quatre victoires face à Jamie Day (ARE) et Thomas Ten Brinke (NLD), détenteurs de deux victoires chacun. Non loin d'eux, James Wharton (AUS), Ugo Ugochukwu (USA) et Tymoteusz Kucharczyk (POL), tous les trois vainqueurs d'une Manche, complétaient la liste des mieux classés. Conrad Laursen (NLD) et Josep Maria Marti Sobrepera (ESP) faisaient partie des pilotes bien revenus dans le top 10 depuis les Essais, tandis que le poleman Macéo Capietto (FRA) ou le 3e chrono Alex Dunne (IRL) rétrogradaient. Andrea Kimi Antonelli ne remontait pas autant qu'il pouvait l'espérer, Laurens Van Hoepen (NLD) aggravait sa situation, mais Rafael Chaves Camara (BRA) parvenait à réduire le handicap de ses Essais manqués.

### Horaires du dimanche 21 avril

10h30 - 12h25 : Manches Qualificatives

13h20 - 14h20 : Finale OK

14h20 - 15h40 : Finale Junior

La Compétition d'Angerville est à suivre sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles IOS et Android et sur le site [www.cikfia.com](http://www.cikfia.com).